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Chcete psát pro 
místní noviny?

Zkuste to!
Email: 
tisk@sedlcansky-kraj.cz

R E G I O N  Ne j m é n ě  p ě t 
kandidátů na volebních 
lístcích Středočeského 
kraje žije na Sedlčansku. 
Na níže uvedené otázky 
odpověděli tři z nich.

1. Jaká je vaše motiva-

ce pro kandidaturu?

2. Pokud budete zvo-

len do krajského zastu-

pitelstva, co bude vaší 

prioritou?

3. Již nyní zastáváte 

důležitou funkci. Jak vní-

máte jejich případnou 

kombinaci?

Čestmír 
Sosnovec, 
starosta obce 
Nedrahovice:

1. Chci podpořit hnutí 
STAN a současnou hejt-
manku Petru Peckovou.

2 .  Z v o l e n  n e b u -

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Od poloviny prázdnin 
se v ředitelně školy usídlila 
nová ředitelka Martina Vl-
čková. Novou na škole ale 
není, učí zde na prvním stup-
ni již mnoho let a několik let 
dělala zástupkyni ředitelky, 
takže prostředí, které nyní 
běží pod její taktovkou, dob-
ře zná. Naší redakci odpově-
děla na několik otázek.

Co pro vás bylo moti-

vem k přihlášení do kon-

kurzu na ředitelku školy?

Pět let jsem pracovala 
jako zástupkyně na této zá-
kladní škole a měla jsem 

RADAVA Jak jsme již infor-
movali, od počátku září 
je opět v provozu kemp 
Radava. Jeho uživatelé 
nemusí tedy nic vyklízet. 
Došlo k tomu díky rozhod-
nutí krajského stavebního 
úřadu na základě odvolání, 
které podalo Povodí Vltavy.

„Vnímáme rozhodnutí 

Krajského úřadu Jihočes-

kého kraje pozitivně, jsme 

s tímto rozhodnutím, kte-

KAMÝK NAD VLTAVOU Stán-
kaři i zájemci o farmářské 
a rukodělné zboží si 7. září 
přivstali. Někteří po 7. ho-
dině, někteří v půl osmé už 
byli na nábřeží pod obec-
ním úřadem v Kamýku 
nad Vltavou. 

Pokud bychom měli 
některé dokumenty včas, 
Radavu bychom neuzavřeli, 
říká vedoucí stavebního 
úřadu v Milevsku Petr Gono

ré potvrdilo oprávněnost 

argumentů v našem poda-

ném odvolání, spokojeni. 

Také proto jsme neprodle-

ně po vydání tohoto roz-

hodnutí opět zahájili od 1. 

září provoz Kempu Rada-

va,“ sdělil redakci tisko-
vý mluvčí Povodí Vltavy 
Hugo Roldán.

Rozhodnutí o znovuo-
tevření vítá také vedení 

Krásnohorskou školu 
vede nová ředitelka

spoustu zkušeností s organi-
zací školy. Věděla jsem, co 
vedení školy obnáší. Byla 
to pro mě výzva, kde bych 
mohla uplatnit své dosavad-
ní schopnosti a zkušenosti, 
a posunout se na místo, kde 
bych měla možnost ovlivnit 
chod naší školy a podílet se 
na průběhu vzdělávání.

Byl konkurs náročný?

Myslím si, že pro většinu 
lidí je prezentace vlastních 
názorů stresující. Ne, že bych 
se bála mluvit před komisí, 
ale měla jsem obavy, abych 
neřekla nějakou hloupost. 

Proč jít na kamýcký 
sousedský trh? Pro 
chuť, pro zdraví i pro 
zkrášlení těla i příbytku

Nebylo to jen tím, že 
chtěli využít chladnějšího 
rána před avízovaným ved-
rem. Místní už vědí, že třeba 
kváskový chléb paní Plav-
cové z Obor je vždy hned 
pryč. A taky se návštěvníci 

Blíží se volby do krajských 
zastupitelstev. Kandidují 
i naši spoluobčané

du, jsem na 55. místě.
3. Kombinace nenastane, 

Parta nadšenců překvapila Sedlecko-prčické recesním závodem. Více na str. 5. Foto: František Vávra
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SEDLČANY Na 12. veřejné 
zasedání zastupitelstva 
města Sedlčany jistě bu-
dou dlouho vzpomínat 
všichni, kdo se v pondělí 9. 
září sešli ve společenském 
sále kulturního domu. 
Zvlášť první polovina 
jednání, které se konalo 
ve znamení střetu názorů, 
byla velice bouřlivá, a na-

konec se vše protáhlo přes 
pět hodin celkového času. 

Už v úvodu setkání se 
přítomní dozvěděli, že 
z rady města po již dříve 
odstoupivších Karlu Marko-
vi a Vladimíru Zámostném 
odstoupili také Miroslav 
Hölzel a Martin Havel. Ze 
zastupitelstva odstoupil 
Zdeněk Špale a za něj byl 

Veřejné zasedání zastupitelstva se 
neslo v třaskavé atmosféře. Přítomný 
byl tlak na odvolání starosty, 
rozebíraly se možné radikální změny 
a zastupitelé čelili kritice občanů

zvolen Ondřej Vodňanský. 
Rozhodovalo se rovněž 
o odvolání starosty Sedlčan 
Ivana Janečka a přestala 
existovat městská rada.

Úvodní slovo 
starosty

„Jsme v polovině zastupi-

telského období 2022–2026. 
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Přistupuji proto před vás 

s úvodním slovem, abych dva 

roky po volbách vyjádřil ně-

kolik svých myšlenek, které 

shrnují mé dosavadní půso-

bení na pozici starosty města 

Sedlčan,“ řekl v úvodu pon-
dělního zastupitelstva Ivan 
Janeček. „Jsem velmi znepo-

kojen atmosférou, která vlád-

ne v zastupitelském sboru. 

Namísto toho, aby zastupitelé 

jednotlivých politických usku-

pení pracovali na společných 

úkolech ve prospěch našeho 

města a jeho občanů, do-

chází k neustálým výpadům 

na mou osobu a někteří zastu-

pitelé odmítají spolupracovat. 

Dne 17. října roku 2022 jsem 

byl zvolen starostou města 

Sedlčany. Nikdy mi nebyl řád-

ně předán úřad a bylo mi pou-

ze řečeno, tady máte kance-

lář. Trvalo mi nějakou chvíli, 

než jsem se prokousal všemi 

problémy, které s výkonem 

této funkce souvisejí.“ 

Starosta dále připomněl, 
že se musel také zorien-
tovat v majetku, který je 
ve vlastnictví města, a že 
byl hodně znepokojen sta-
vem některých nemovitostí. 
Ani komunikace ve městě 
podle jeho slov neoplývají 
velkou kvalitou. „Bylo jasné, 

že před námi je mnoho úko-

lů, které bude potřeba řešit. 

Aby toho nebylo málo, hned 

po Novém roce 2023 jsem 

dostal informaci, že svou 

dlouholetou stomatologickou 

praxi ukončil další lékař. Bylo 

nutné shánět nového lékaře 

a celkově se problematikou 

zdravotní péče intenzivně 

zabývat. Spolu s doktorem 

Vladimírem Zámostným se 

nám na jaře roku 2023 pro 

město Sedlčany podařilo za-

jistit službu společnosti Top 

Dent s novou zubní lékařkou, 

která zahájila praxi 1. září té-

hož roku. Na to navázal další 

úkol. Stávající ordinace již 

byly zcela nevyhovující sou-

časným požadavkům, a pro-

to jsem se rozhodl navrhnout 

myšlenku na zrekonstruování 

budovy staré polikliniky. Byl 

to dluh předchozího vedení 

města a občané ho měli slíbe-

Veřejné zasedání zastupitelstva se neslo v třaskavé atmosféře. 
Přítomný byl tlak na odvolání starosty, rozebíraly se možné 
radikální změny a zastupitelé čelili kritice občanů

ný již od roku 2006. Nejenom 

nemovitý majetek města Sedl-

čan, ale též most přes potok 

Mastník v Nádražní ulici vy-

kazoval značné známky de-

gradace. Spojil jsem se s pří-

slušnými pracovníky Krajské 

správy údržby silnic a vytvá-

řel jsem maximální tlak, aby 

most byl opravený. Při těchto 

jednáních jsem však byl upo-

zorněn, že chodníky a opěrné 

zdi jsou ve vlastnictví města 

a že jejich rekonstrukce musí 

jít na vrub města Sedlčany. 

Pochopil jsem, že výdaj by byl 

pro naše město neúměrně vy-

soký. Znovu jsem kontaktoval 

pracovníky Krajské správy 

údržby silnic, navštívil jsem 

paní hejtmanku a orodoval 

u ní za fi nanční pomoc při slí-

bené rekonstrukci. Nakonec 

se nám podařilo tuto částku 

snížit na hodnotu zhruba 

1,2 milionu. Ačkoliv vznikl 

při přípravě tohoto projektu 

časový skluz, dnes již práce 

na mostě běží na plné obrát-

ky. Ušetřené peníze z opravy 

mostu jsme obratem použili 

na rekonstrukci vodovodní-

ho řadu. Dnes máme slíbeno, 

že z krajských peněz bude 

fi nancován nový povrch 

od mostu až k náměstí T. G. 

Masaryka. Z vlastních zdro-

jů musíme opravit chodníky 

po obou stranách Nádražní 

ulice. Rádi bychom tuto akci 

stihli do konce letošního roku. 

Taktéž máme uzavřenou 

objednávku na rekonstrukci 

ulice Petra Bezruče včetně při-

lehlých chodníků. Ve druhé 

polovině září by měly začít 

také práce v Růžové ulici, kde 

dojde k výměně vodovodního 

řadu a kanalizace, aby na za-

čátku roku 2025 mohlo být 

provedeno předláždění celé 

ulice,“ uvedl dále Janeček 
a dodal, že ho mrzí humbuk 
okolo sokolovny. 

Ještě na konci loňského 
roku byl do pozemku měs-
ta, na němž sokolovna stojí, 
vklíněn dvousetmetrový 
pozemek ve vlastnictví sou-

kromé osoby. Podle slov 
starosty se podařilo dojed-
nat koupi tohoto pozemku 
do vlastnictví města, čímž 
se rozšířily možnosti vyu-
žití celé lokality. Rovněž se 
podařilo zlepšit komunika-
ci s osadami, takže byly ko-
nečně téměř ve všech ves-
nicích, které k městu patří, 
zřízeny osadní výbory, s ni-
miž je možné komunikovat 
o potřebách příslušných 
osad a jejich obyvatel. 

„Jsem také rád za zin-

tenzivnění vztahu se sedl-

čanskou farností, za zpro-

voznění hodin na kostele 

svatého Martina a uvedení 

zvonu kostela na Církvičce 

do funkčního stavu. Jsem 

přesvědčen, že za necelé 

dva roky, co jsem ve funkci 

starosty, se udělalo mno-

ho práce. Určitě by se ale 

tak nestalo, pokud bych 

kolem sebe neměl kolektiv 

šikovných a pracovitých 

zaměstnanců úřadu a blíz-

kých lidí v mém okolí. Byl 

jsem také nucen řešit ně-

které problémy, vzniklé 

v minulosti. O to více mě 

mrzí, že od 6. listopadu loň-

ského roku jsem neustále 

konfrontován s texty pana 

doktora Marka v různých 

periodikách a na sociálních 

sítích, kde zdůrazňuje mou 

údajnou nekompetentnost 

a neplnění úkolů starosty. 

Při nástupu do funkce jsem 

žil v přesvědčení, že kolek-

tiv jednadvaceti zastupitelů 

bude hledat cestu ke vzá-

jemné spolupráci a respektu 

navzájem. Bohužel musím 

konstatovat, že tomu tak 

není. Ne proto, že by se naše 

uskupení Šance pro Sedlča-

ny vymezovalo proti koalici 

ostatních stran, nýbrž právě 

naopak. Tyto koaliční strany 

s námi odmítají přisednout 

ke společnému stolu za úče-

lem řešení problémů našeho 

města. Záminkou pro kriti-

ku mé osoby a nespoluprá-

ci je v posledních týdnech 

údajně pochybení na mé 

straně. Týká se podepsání 

dohody o provedení práce 

pro město, která byla po-

depsána s paní inženýrkou 

Vilasovou. V prvopočátku 

jsem si musel mnohokrát 

vyslechnout posměšky, že 

dotyčná už opět informu-

je v novinách o mé práci 

pro město. Pak zase bylo 

zpochybňováno, že práci 

opravdu vykonává. Po sna-

ze o dehonestaci mé osoby 

jsem se rozhodl zkonkreti-

zovat rozsah vykonaných 

prací v dodatku příslušné 

smlouvy. Chci zdůraznit, 

že nedošlo k pochybení 

ani v pracovně právní ro-

vině, ani v trestně právní, 

tudíž ani v morální. Nedošlo 

k žádné zpronevěře, paní 

inženýrce se pouze zaplati-

lo za její provedenou práci. 

Nemohu se zbavit pocitu, 

že jsem se stal nepohodl-

ným. Je na mě dlouhodobě 

vyvíjen psychický nátlak, 

který mi přijde nedůstojný 

členům zastupitelstva. Je 

smutné, že jsem v pátek 

6. září dostal od pana mís-

tostarosty a od pana Severy 

nabídku, abych rezignoval 

s tím, že v případě mého 

odchodu z funkce nebu-

dou causu, kterou sami 

zveličili, dále řešit. Jsem 

přesvědčen, že o mém osu-

du ve funkci starosty by ne-

mělo rozhodovat pár osob 

proti mně zaujatých, ale 

občané Sedlčan, kterým 

jsem slíbil, že se o naše 

město budu starat tak, aby 

vzkvétalo, a že budu vytvá-

řet podmínky, aby se nám 

tu všem dobře žilo,“ uza-
vřel starosta Janeček. 

Absolutní ztráta 
důvěry

Ještě před projednáním 
programu pondělního za-
sedání vystoupil Miroslav 
Hölzel, který přiblížil dů-
vody svého odstoupení 
z rady města 21. srpna. 
„Dlouhodobě jsem souhla-

sil s tím, jaké výtky měl 

pan doktor Marek a jak je 

přednášel na jednání rady. 

Nicméně poslední kapkou 

pro mě bylo, když jsme si 

vyžádali předložení dokla-

dů o dohodách o provedení 

práce a předložených doku-

mentech, zejména u doho-

dy s paní B. V. Překvapilo 

mě, že dohoda je uzavřena 

na činnosti, které jsou hlav-

ní pracovní náplní někte-

rých zaměstnanců radnice, 

takže to považuji za nad-

bytečné. Dále ve výkazech 

o provedené práci byly 

vykazovány práce, které 

nebyly uvedeny v dohodě 

o provedení práce, což po-

važuji za chybné. Vrcholem 

bylo pro mě, když nám pan 

starosta předložil výkazy, 

které byly upravené proti 

originálům, které podepsal 

při převzetí práce paní B. 

V. Pro mě je to absolutní 

ztráta důvěry. Jak já mám 

potom věřit, že ostatní do-

kumenty jsou předkládány 

tak, jak mají být. To mě ved-

lo k tomu, že se nechci po-

dílet v podstatě na podvod-

né činnosti,“ uvedl důvody 
svého odstoupení z rady 
města Miroslav Hölzel. 

Poté se naplno rozběhlo 
jednání a svůj prostor do-
stala i veřejnost. K zastupi-
telstvu z pondělí 9. září se 
vrátíme blíže za týden.

David Myslikovjan

Na pondělním zasedání zastupitelstva dostali slovo i obyvatelé 
Sedlčan. Co měli na srdci, přineseme příští týden.

Dokončení ze strany 1
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Pokud bychom měli některé 
dokumenty včas, Radavu bychom 
neuzavřeli, říká vedoucí stavebního 
úřadu v Milevsku Petr Gono

obce Klučenice. „Vzhle-

dem k tomu, že se situace 

kolem kempu Radava mění 

z měsíce na měsíc a jeli-

kož stále nemáme všech-

ny informace týkající se 

uzavření a znovuotevření 

kempu Radava, nebudeme 

se k této situaci více vyjad-

řovat,“ nechtěl se pouštět 
do podrobností starosta 
obce Václav Vozábal.

Stavební úřad Milev-
sko vydal své rozhodnutí 
podle vedoucího odboru 
regionálního rozvoje Pet-
ra Gono na základě pod-
kladů, které měl v době 

vydání rozhodnutí k dis-
pozici. Povodí Vltavy 
v rámci odvolání doložilo 
hned několik dokumen-
tů, na základě kterých 
lze konstatovat, že pro-
voz kempu Radava byl 
již v minulosti povolen. 
Konkrétně šlo o Územní 
plán zóny Radava z roku 
1981, Územní rozhodnu-
tí o využití území z roku 
1982 a návrh územního 
rozhodnutí o využití úze-
mí z roku 1991.

„Především díky těmto 

dohledaným podkladům 

krajský úřad zrušil původ-

ní rozhodnutí stavebního 

úřadu Milevsko. Zdejší 

stavební úřad vyzval vlast-

níka pozemků k doložení 

jakýchkoliv relevantních 

podkladů týkajících se zří-

zení, provozování a uží-

vání kempu Radava již 

v roce 2023. V případě, že 

by stavební úřad Milevsko 

měl výše uvedené podkla-

dy k dispozici před vydá-

ním rozhodnutí, bylo by 

postupováno jiným způso-

bem,“ vysvětlil okolnosti 
vedoucí odboru regionál-
ního rozvoje města Milev-
sko Petr Gono.

Olga Trachtová 

Hadáčková

SEDLČANY Pátý školní den se 
stal pro prvňáčky ze sedlčan-
ské ZŠ Propojení nevšedním. 
Při druhé vyučovací hodině 
je totiž v jejich třídě navštívili 
žáci z 9. A, čímž byl zahájen 
tradiční patronát deváťáků 
nad prvňáky. 

Učitelka Kateřina Ma-
toušková, jakožto třídní 
1. A, připravila aktivitu, 
během níž se děti sezna-
movaly a tvořily společně 

motýla z barevných papí-
rových rukou. Výsledkem 
byla nejen hezká koláž, 
ale hlavně radost z nových 
kamarádů na obou stra-
nách. Překonání ostychu, 
schopnost přizpůsobit ko-
munikaci někomu jinému 
než vrstevníkům, dále vě-
domí odpovědnosti, spo-
lehlivost – to vše se v této 
spolupráci může pěstovat 
a prohlubovat.         -propoj-

PETROVICE Od středy 4. 
září do pátku 6. září se v Pe-
trovicích konal hudební 
festival mladých, perspek-
tivních a nadšených lidí, 
převážně studentů vážné 

hudby – festival ClassFest. 
Ten letos končí. Festival 
založili a umělecky vedli 
studenti klasického zpěvu 
Jan Kukal a Vincenc Ignác 
Novotný. Postupně se při-
dali další studenti a podpo-
rovatelé vážné hudby. 

V bloku tří dnů mladí 
lidé představili několik po-
dob klasické hudby. Hned 
první den předvedli výběr 
z těch nejkrásnějších ba-
rokních písní o lásce v kos-

tele svatého Petra a Pavla. 
Následující den vystoupili 
s výhradně autorskou hud-
bou v zámeckém parku. 
Zde představený mladý 
projekt Acustic Needles 

lákal na svěží zvuk a oso-
bité kompozice. Program 
posledního pátého roční-
ku ClassFestu zakončila 
hudební komedie Pánské 
hovory v restauraci Modrá 
Hvězda. 

„Jelikož jsou půlkulati-

ny krásné číslo, rozhodli 

jsme se tímto rokem festi-

val ukončit,“ říká Vincenc 
Ignác Novotný. „Má to 

mnoho důvodů, ale jako 

hlavní se ukázalo, že je stá-

le těžší a těžší získávat pe-

níze na umělecký provoz. 

Dalším důvodem je, že i ti 

nejmladší z nás přestávají 

býti studenty a tedy ztrácí-

me smysl, se kterým jsme 

festival zakládali. My všich-

ni, kdo za ClassFestem sto-

jíme, jsme se na něm dost 

naučili, umělecky vyrostli 

a osahali si uměleckou 

činnost i z té druhé, pro-

dukční, strany, což věříme, 

že je pro život nedocenitel-

ná zkušenost. V Petrovi-

cích jsme dělali naše první 

umělecké krůčky a jsme si 

jistí, že toto místo budeme 

i nadále navštěvovat.“

Jana Motrincová

KAMÝK NAD VLTAVOU Le-
tečtí záchranáři Středo-
českého kraje a lezecká 
skupiny HZS Příbram se 
setkala na začátku září při 
výcviku záchrany osob 
z nepřístupného terénu 

pomocí palubního jeřábu 
vrtulníku Bell Policie ČR. 
Cvičení se uskutečnilo 
ve skalách u Velké, které 
hojně využívají lezci kvůli 
krásným výhledům.

Jana Motrincová

Jeřáb vrtulníku 
pomáhá při nehodách

Záchranáři trénují vzájemnou součinnost. Foto: Hasičský záchran-
ný sbor Středočeského kraje

Motýl propojil 
deváťáky s prvňáky

Pánské hovory po pěti 
letech ukončily ClassFest

V zámeckém parku vystoupili Acustic Needles. Lákali na svěží zvuk a osobité kompozice.

Dokončení ze strany 1
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PETROVICE Zámecký park 
patřil v sobota 7. září zku-
šeným i začínajícím hu-
debním talentům. Petrovic-
ký spolek Mladá Generace 
zde uspořádal festival Me-
lodie Mladé generace. 

Po  ú vo d n í m  s l ov ě 
předsedy spolku Tomáše 
Mikoty obsadila po páté 
hodině odpolední pódium 

v zámeckém parku začína-
jící kapela Konťák na plast. 
Ač se klukům občas něco 
nepovedlo, protože jak 
přiznali, tréma byla velká, 
svůj první koncert dohráli 
zdárně za velkého potles-
ku. Těžký začátek rozhod-
ně přebil vydařený konec. 
A Konťák na plast ve slože-
ní Tomáš Jůza, Jakub Pro-
cházka, Vojta Fiala a Filip 
Stříbrský si rozhodně z Pe-
trovic ostudu neodvezl.

Další vystupující, pís-
ničkář Honza Procházka 
z Kuní alias Prochy, před-
vedl krom perfektní hry 
na kytaru i své autorské 
chytlavé texty. „Ten je lepší 

než Pokáč!“ zaznělo parke-
tem. Procházka si dokázal 
během chvíle získat pří-
chozí a na parketě nebyla 
nouze hlavně o něžné po-
hlaví, neb pohledný mladý 
kytarista má talentu i osob-
ního kouzla na rozdávání. 

Milevská kapela Flat 
Freaks ve složení Natálie 
Procházková, Nikol Blaž-

ková, Vojtěch Čechmánek, 
Michal Zdeněk a Vít Černý 
zahráli písničky od Cran-
berries. Po krátké pauze 
svoje vystoupení rozjela 
pichlavá kapela ze Sedl-
čanska Kaktus Verde. Sed-
mičlenná parta (Michaela 
Zelenková, David Skalník, 
Martin Fára, Vojta Hrazá-
nek, Vojta Kocourek, Zden-

da Vlásek a Martin Papež) 
zahrála různé žánry. Kape-
la musela několikrát přidá-
vat, návštěvníci festivalu ji 
nechtěli pustit z pódia. 

To trochu posunulo po-
slední vystoupení, u něhož 
pro mnohé platilo pořeka-
dlo to nejlepší na konec 
a někteří se do parku přišli 
podívat právě až na Sta-
nislava Mikotu z Kojetína 
(Shunkoslava), který se 
věnuje rapu a už stihl vy-
dat i album Nadstandart. 
„Špatnej den máš, chápu, 

ale já, dokud dejchám – tak 

se budu navždy smát lidi, 

jako ty já vážně poslou-

chám i rád do tý doby, než 

si sami sobě začnou lhát,“ 

rapoval Shunkoslav svůj 
text ze songu Špatnej den. 

Jana Motrincová

doma nemusí zdržovat sní-
daní, protože tu si mohou 
pořídit přímo na trhu. O tu 
se postarala organizátor-
ka Veronika Váňová spolu 
s Mirkou Vodrážkovou a Ža-
netou Štefanovou. Nabízela 
se snídaně sladká i slaná, 
lehčí i kaloričtější, slané 
koláče typu quiche (kyš) 
i chleby se škvarkovo-vaječ-
nou pomazánkou, tvaroho-
vý koláč i malé povidlové 
koláčky, ořechový moučník 
či zeleninové kousky ve tva-
ru pirohů. A v improvizova-
né lavičkové kavárně pod 
stanem pochopitelně nechy-
běla káva.

A co bylo dále 
k mání? 

Živí kohouti, hovězí 
maso, sýry kravské i ovčí, 
zelenina, medy, medové 
elixíry, sušené houby, ko-
ření, ubrusy, prostírání, 
chňapky, pletené slepičky, 
dózy, svíčky, náramky, ná-
ušnice i drahé kameny… 
Přírodní mastičky a olejíčky, 
které, jak je vidět, mohou 
být i bez parabenů a che-
mických konzervantů.

A co bylo možné 
zaslechnout? 

Že cena vajíček od šťast-
ných slepic je adekvátní. 
„Jen to člověk vypiplá a vy-

pustí na pastvu, objeví se liš-

Proč jít na kamýcký sousedský 
trh? Pro chuť, pro zdraví i pro 
zkrášlení těla i příbytku

ka, a je po hejnu,“ říká paní, 
která též má zkušenosti 
s chovem slepic, ale teď 
zrovna z výše uvedených 
důvodů vajíčka od vlast-
ních slepic nemá. Musela 
totiž obnovit chov a nové 
slepičky jsou na snášení 
příliš mladé.

Že chleba ze super-
marketů je nesrovnatelný 
s tím, který je k dostání 
zde. A že nám k chuťové-
mu zážitku úplně stačí, 
když je v chlebu jen to zá-
kladní: kvas, mouka, voda, 
sůl a kmín (žádná „vylep-
šovadla“ jako regulátory 
kyselosti a dodatky lepku, 
aby chleba připomínal 
trampolínu). Ručně dělaný 
chléb je krásně pórovitý, 
nejsou v něm stopy po re-
cyklovaném chlebu a roz-
hodně vydrží déle než ten 
„vylepšený“.

Že okurky sice nejsou 
rovné jako v supermarke-
tech, ale jejich chuť je da-
leko lepší. Že papriky jsou 
díky letošnímu teplému létu 
velké jako ty ze Španělska, 
a že jsou fakt k nakousnutí.

A proč by se k nám měly 
dovážet brambory ze zahra-
ničí, když máme tak skvělé 
zde. Teď je optimální doba 
ke konzumaci, a když si je 
uděláte na loupačku, nejen 
že zachováte cenné minerá-
ly jako draslík, je to zdravěj-
ší i rychlejší. A když máte 

v chladničce připravené pes-
to, je oběd hotový raz dva.

Švagrovi ze Sedlčanska 
nabízeli jednak odrůdu 
Esmee s červenou slupkou 
a sytě žlutou barvou dužni-
ny, jednak žluté Anuschky. 
Ty jsou velmi žádané, při-
pomínají Keřkovské ro-
hlíčky, které známe z časů 
našich babiček, jsou však 
odolnější a výnosnější. 
„Od října budeme mít z čer-

vených odrůd Lauru, a ze 

žlutých Antonii, Berninu 

a Concordii,“ informuje 
paní Švagrová. „Ne každý 

ví, že z brambor můžeme 

získat víc vitaminu C než 

z citronu,“ dodává ještě.
Na sousedský trh se 

chodí nejen pro to, co je 
k mání, ale i pro to, co je 
k vidění. A to je nejen zbo-
ží, ale třeba i nové ratolesti 
nakupujících. A taky je pří-
ležitost podívat se, jak ty 
děti po těch prázdninách 
zas vyrostly. A možná zde 
ulovíte i starostu a může-
te se zeptat, na co chcete, 
třeba i na to, kdy už bude 
hotové to koupaliště.

Hlavní organizátorka Ve-
ronika Váňová se nenechala 
unavit ani obvoláváním pro-
dejců, ani rozvozem plakátů 
a poutačů, ani nočním peče-
ním pro ranní snídani, a tak 
všechny zve už k červnové-
mu trhu v příštím roce.

Hanka Synková

Melodie Mladé 
generace dala 
šanci i začínajícím 
muzikantům

Z Kuní přijel Honza Procházka, písničkář s chytlavými texty i me-
lodiemi.

Dokončení ze strany 1
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lasti na jih od Sedlčan.
3. V kraji jsem připra-

ven pracovat jako řadový 
zastupitel. Nemám am-
bici na žádnou funkci. 
Práci senátora se chci 
i nadále věnovat s plným 
nasazením a kumulaci 
funkcí nemám rád.

Václav Vozábal, 
starosta obce 
Klučenice:

1. Primárním motivem 
je podílení se na veřej-
ném dění. Podílení se 
na veřejném dění a poli-
tika jsou mým koníčkem 
již od školních let. Proto 
jsem v patnácti letech 
vstoupil do Mladých 
křesťanských demokratů 
a následně v sedmnácti 
letech, v roce 2012, v Jiho-
českém kraji spoluzaklá-
dal Mladé lidovce, dnes 
nepočetnější mládežnic-
kou organizaci politic-
kých stran v republice. 
Následně jsem v osmnác-

ti letech vstoupil do KDU-
-ČSL, kde v současnosti 
zastávám funkci předse-
dy okresního výboru Pří-
bram a člena předsednic-
tva Středočeského kraje. 
V minulosti jsem již dva-
krát kandidoval do ko-
munálních voleb ve své 
rodné obci, jednou do za-
stupitelstva Jihočeského 
kraje a naposledy jsem 
kandidoval na sedmém 
místě z devíti do zastupi-
telstva obce Klučenice, 
kde jsem byl následně 
zvolen starostou. A to vše 
pouze s motivem podílení 
se na veřejném dění. Dle 
mého je snaha podílet se 
na veřejném dění velmi 
důležitá a jsem rád za ka-
ždého člověka, komu 
není život v jeho obci či 
kraji lhostejný.

2. Do krajského za-
stupitelstva nekandiduji 
s žádnými sliby. V případě 
svého zvolení bych do za-
stupitelstva kraje chtěl 
přinést zkušenosti z ve-
dení obce a zaměřil bych 
se na podporu venkova, 
ať už se jedná o podporu 
místního rozvoje, regionál-
ního školství nebo jedno-
tek sborů dobrovolných 
hasičů. Rád bych byl čle-
nem například Komise 
pro spolupráci s městy 

a obcemi nebo Výboru 
pro výchovu, vzdělání 
a zaměstnanost či Výboru 
pro regionální rozvoj.

3. I přes to, že kandiduji 
na krásném a volitelném 
59. místě, tak se obávám, 
že přemýšlení nad případ-
nou kombinací funkcí není 
zcela na místě. Pokud by 
čistě teoreticky k mému 
zvolení došlo, tak určitě 
nejsem zastánce kumula-
cí funkcí a rozhodně bych 
neseděl na dvou uvolně-
ných křeslech. V případě 
mého zvolení do kraj-
ského zastupitelstva by 
přednost dále měla funkce 
starosty obce Klučenice, 
na kraji bych byl pouze 
neuvolněným členem za-
stupitelstva.

Petr Halada, 
starosta obce 
Kamýk nad 
Vltavou

1. Mojí motivací je 
podílet se na rozvoji 

Středočeského kraje. Je 
dobré realizovat návrhy 
v Kamýku nad Vltavou 
v kontextu i s ostatními 
obcemi a povedlo se mi 
nasměrovat a případně 
i rozšířit některé dotační 
tituly Středočeského kra-
je ve prospěch zejména 
menších a malých obcí. 
A dokončených jsou jich 
desítky po celém kraji. 
Kanalizace, vodovody, 
čistírny odpadních vod, 
mateřské školy, základ-
ní školy, komunitní cen-
tra, zastávky, silnice. 
Podporovat je potřeba 
zejména oblasti na peri-
ferii Středočeského kra-
je, které nemají takové 
podmínky k rozvoji jako 
obce v prstenci kolem 
Prahy.

2. Prioritou je podpora 
zachování regionálního 
školství právě na konci 
Středočeského kraje, ko-
munikace kraje s obcemi 
a jejich občany a podpora 
aktivit v ochraně životního 
prostředí.

3. Vždy se naplno vě-
nuji všemu, co dělám, 
takže abych vše stihnul, 
nastavuji pracovní dny 
o večery na radnici a ví-
kendy v kanceláři.

Olga Trachtová 

Hadáčková

z 55. nemohu být do krajské-
ho zastupitelstva zvolen. To 
ani nebylo důvodem kandi-
datury.

Petr Štěpánek, 
senátor:

1. Jsem přesvědčen 
o tom, že současné vede-
ní kraje v čele s hejtman-
kou Peckovou odvádí vý-
bornou práci, a proto ho 
chci svou kandidaturou 
podpořit.

2. Budu hájit zájmy 
občanů a obcí našeho 
regionu. Prioritou je za-
chování a zlepšení do-
pravní obslužnosti, do-
stupné kvalitní zdravotní 
a sociální služby, kvalitní 
silnice a střední školství. 
Také bych rád pomohl 
s řešením odpadového 
hospodářství s důrazem 
na využití vytříděného 
odpadu. Mým velkým té-
matem je stále stavba při-
vaděče pitné vody do ob-

Blíží se volby do krajských zastupitelstev. 
Kandidují i naši spoluobčané

ZPRAVODAJSTVÍ

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Lahůdky Vojkov, s. r. o.
provozovna Vojkov 20

PŘIJMEME ŘIDIČE SKUPINY B
Hlavní pracovní poměr 

Bližší informace na tel.: 603 283 211
E-mail: jitka.tresnakova20@seznam.cz

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 118/24

Nabízíme k dlouhodobému proná-

jmu byt 3+1 v centru Sedlčan, 3. NP bez 
výtahu. Tel.: 702 125 356.                      119/24 

Koupím přívěsný vozík za auto 

do 750 kg, i bez STK. Tel.: 736 647 590. 120/24

Pronajmu garsonku v Sedlčanech 

Na Severním sídlišti, i dlouhodobě. Tel.: 
607 663 778 (odpoledne).                   121/24

Prodám palivové dřevo, měkké i tvr-

dé, nařezané, naštípané, dovoz možný. 
Tel.: 731 408 679.                     122/24 

Nabízím k dlouhodobému pronájmu 

slunný byt v Sedlčanech, ul. Za Nemocni-
cí, lokalita v blízkosti centra, dobrá dostup-
nost MHD, vlak. Byt má rozlohu 62,75 m2, 
2+1 a je umístěn v 1. podlaží. Plastová okna, 
dům je po celkové rekonstrukci a zateplen. 
Nájem 10 000 Kč + náklady za energii. Bude 
požadována kauce ve výši 2 nájmů. Tel.: 
603 519 544, 777 856 626.                    123/24

SEDLEC-PRČICE Na sedleckém ná-
městí se 8. září uskutečnil 14. roč-
ník lyžařské recese v jízdě na ly-
žích po asfaltovém koberci pod 
názvem Cézar cup. Nápad se kdysi 
zrodil u točeného piva v hospodě 
Na Růžku. 

V propozicích se uvádí: „Přinést 
s sebou zimní sportovní vybavení 
– lyže, sáňky, boby... Masky a kos-

týmy jsou vítány!“ píše se v propo-
zicích akce. Parta nadšenců i letos 
překvapila minulou neděli místní 
občany i posádky automobilů pro-
jíždějící náměstím recesním závo-
dem. K závodníkům se několikrát 
nesl pokřik přihlížejících diváků: 
„Na Monínec? Na sjezdovku?“ 
Do cíle dojeli všichni společně, ni-
kdo neprohrál.     František Vávra

PETROVICE Mladý život vyhasl 
v pondělí 9. září brzy ráno ne-
daleko Petrovic na silnici 118. 
Osobní automobil ze zatím ne-
zjištěných příčin sjel ze silnice 
a narazil do stromu. Jak uvedla 

mluvčí středočeských záchra-
nářů Monika Nováková, paci-
ent svým zraněním na místě 
podlehl. Na místě zasahovaly 
všechny složky IZS. 

Jana Motrincová

Mladý řidič při nehodě zemřel

Lyžařští recesisté závodili 
na asfaltu
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SEDLČANY Současný před-
seda Základní kynologické 
organizace Sedlčany Pavel 
Klauser byl jako jediný ze 
stávajících členů organiza-
ce přítomen zrodu závodu 
O putovní pohár města Sedl-
čany, který v sobotu 7. září 
v místním kynologickém 
areálu oslavil třicet let trvání. 
Pavlu Klauserovi jsme proto 
položili několik otázek.

Dá se vůbec stručně 

shrnout největší rozdíl 

mezi prvním a třicátým 

ročníkem závodu?

Rozdíl mezi závodem 
v roce 1994 a dnes je obrov-
ský. Tehdy jsme fungovali 
spíše jako parta nadšenců, 
která se rozhodla uspořádat 
závod, a to pouze na zákla-
dě pozvání rozhodčího a ně-
kolika kamarádů z Příbrami, 
Březnice či Rožmitálu, s ni-
miž jsme se v té době znali 
a spojovala nás záliba k pej-
skařině. V současné době již 
nejsme jen kynologickým 
kroužkem, ale ofi ciálním 
pobočným spolkem České-
ho kynologického svazu. 
Náš závod je dlouhodobě 
jedním ze závodů, jehož 
výsledky jsou započítávány 
do Středočeské krajské ligy, 
a tak podléhá jasným pravi-
dlům, která nelze nikterak 
ohýbat. Vzhledem k nároč-
nosti závodu jsou již něko-
lik let zváni rozhodčí dva. 
Letošní ročník byl připra-
vován téměř sedm měsíců 
a do jeho příprav se aktivně 
zapojila celá naše členská 
základna, z čehož mám vel-
kou radost. Podařilo se nám 
sehnat dostatečné množství 
sponzorů, kteří nám umož-
nili kvalitní provedení další-
ho ročníku. 

Nabízí se otázka, zda-

li za ty tři dekády došlo 

i ke změně výkonů startu-

jících psovodů a psů? 

Za těch třicet let se v ky-
nologii změnilo snad úplně 
všechno: výkony psů, výko-
ny psovodů, výcvikové me-
tody, výcvikové pomůcky, 
obsah zkušebních řádů. Dří-
ve se jednalo o klasický sva-
zarmovský výcvik, ve kte-
rém vlastně stačilo, aby 
pes požadovaný cvik tak 
nějak splnil, a to v bodovém 

součtu stačilo například 
ke složení zkoušky. Všichni 
v širokém okolí jsme se zna-
li, protože kynologii teprve 
opravdový boom oblíbe-
nosti čekal. V dnešní době 
existují kromě sportovní tří 
oddílové kynologie desítky 
dalších kynologických spor-
tů. Pokud zůstaneme u té 
sportovní kynologie, je ze 
strany rozhodčích požado-
vána přesnost při vykonává-
ní jednotlivých cviků, ocho-
ta, radostný a vyrovnaný 
projev. V obraně intenzita 
vyštěkání, razance, pevnost 
zákusů a ovladatelnost. 

Stejně tak, jako se zvýšily 
nároky na výkony psů, zvý-
šily se i na výkony psovo-
dů. Psovod musí dokonale 
znát zkušební řád, zejména 
danou povelovou techni-
ku. V opačném případě ho 
neznalost může stát velkou 
bodovou ztrátu a často 
i celkovou diskvalifi kaci. 
Závodní dvojice na vrcho-
lových závodech jsou dnes 
již považovány za skutečné 
vrcholové sportovce. Všem 
psům je třeba dopřát kvalit-
ní krmnou dávku, doplňky 
i případnou fyzioterapii či 
aquaterapii. U psů v zátěži 
toto platí dvojnásob.

Sedlčanský závod je již 

několik let pravidelně ote-

vřen v šesti kategoriích, 

z čehož jsou čtyři dokonce 

tří oddílové (stopa, posluš-

nost, obrana). Závodů v pl-

ném rozsahu je jako šafrá-

nu... Jaký je ten správný 

recept na udržení tradice?

Správný recept neznám, 
vždy je to o lidech. O srd-
cařích, kteří drží zájmové 

organizace při životě. I u nás 
patří poděkování všem, kteří 
se za ty roky jakýmkoliv způ-
sobem podíleli na provedení 
některého z ročníků. Většina 
kynologických organizací si 
usnadňuje organizaci akce 
tím, že například vynechají 
oddíl A, tedy oddíl pacho-
vých prací, nebo uspořádají 
naopak pouze stopařský či 
obranářský speciál. I naše or-
ganizace si prošla obdobím 
temna, kdy to chtěli někteří 
z nás vzdát a závod přetrans-
formovat pouze na obranář-
ský závod. Ale zabojovali 
jsme a po celých třicet let se 

nám podařilo udržet tradici 
plnohodnotných tří oddílo-
vých kategorií. A k tomu již 
několik let otevíráme dvě ka-
tegorie pouze s poslušností 
tak, aby se mohli zúčastnit 
i psi, jejichž majitelé ostatní 
dvě kategorie netrénují.

Letos bylo poměrně 

dlouhé období před koná-

ním akce tropické. Došlo 

tím k ovlivnění sobotních 

výkonů závodních dvojic? 

Každý zkušený pso-
vod, který cíleně trénuje 
na zkoušky či závody, se sna-
ží využít všech rozmarů po-
časí a psa připravit i na práci 

ve ztížených podmínkách. 
Samozřejmě extrémní vítr 
či tropické teploty patří pro 
většinu psů k těm nejtěžším. 
Na domluvených terénech 
se udělala asi před třemi týd-
ny seč. Vzhledem k absenci 
deště a každodenním tep-
lotám vysoko nad třicítkou 
nebyla práce zejména na sto-
pách pro psy vůbec snad-
ná. Na poslušnosti je výkon 
často ovlivněn i plemennou 
příslušností. Zejména pleme-
na s kratší čenichovou partií 
a černí psi jsou v tomto po-
časí značně znevýhodněni, 
rychleji se unaví. Takovéto 
vedro u nás však nepanuje 
poprvé, pamatuji si jeden 
z ročníků, kdy si německý 
boxer odešel z placu lehnout 
do stínu, protože mu prostě 
došly fyzické síly. V sobotu 
však všichni závodní psi uká-
zali, jak obrovské to jejich 
pracovní srdíčko je, a podali 
obdivuhodné výkony – ze-
jména na stopách.

Jaká byla v letoš-

ním roce v závodě účast 

a komu se podařilo v ne-

malé konkurenci vystou-

pat na stupně vítězů?

Účast byla překvapivě 
vysoká. Věřím, že si závod-
níci po době covidové opět 
najdou cestu zpět k aktiv-
nímu závodění. V letošním 
roce jsme přivítali závod-
níka z Ostravy či z Liberce, 
kteří nám svojí účastí udě-
lali velkou radost. Vítězem 
kategorie BH-VT se stala 
Veronika Kutheilová ze ZKO 
Lety. Zlato v druhé jedno 
oddílové kategorii, kategorii 
ZZO, získal Jan Syrůček ze 
ZKO Příbram. Další čtyři ka-
tegorie byly již kategorie tří 
oddílové, závodní dvojice 
tedy bojovali v disciplínách 
stopa, poslušnost a obrana. 

Součet bodů z těchto disci-
plín určovalo konečné po-
řadí, při případné rovnosti 
bodů rozhodl dle propozic 
počet bodů na stopě. Katego-
rii ZM vyhrál Martin Kružliak 
a belgický ovčák Dee Dee 
od Madakru ze ZKO Komá-
rov. Kategorii ZVV1 vyhrála 
Lucie Stiborová Spálenková 
a rotvajler Arnika Amorrot 
z našeho ZKO Sedlčany. Ka-
tegorii ZVV2 vyhrál Miroslav 
Čtvrtlík a německý ovčák 
Zero Clark ze ZKO Příbram. 
Kategorii IGP1 se podařilo 
vyhrál mojí feně americké-
ho stafordšírského teriéra 
Amálce. Již tradičně byly vy-
hodnoceny nejlepší výkony 
v jednotlivých disciplínách. 
Nejlepší stopu získal Jiří Stra-
koš a německý ovčák Enric-
co Provocativo ze ZKO Frý-
dland nad Ostravicí. Nejlepší 
poslušnost získala domácí 
Lucie Stiborová Spálenková 
a rotvajler Arnika Amorrot 
ze ZKO Sedlčany. Nejlep-
ší obranu vybojovala opět 
Lucie Spálenková tentokrát 
s německým ovčákem Hai-
lee z Ditčina Dvora. Tato dvo-
jice díky nekompromisnímu 
výkonu, obrovské razanci 
a pevnému zákusu Hailee 
vyhrála i vložený obranář-
ský závod a získala tak ti-
tul Nejtvrdší obranář. Pro 
úplnost musím doplnit, že 
Lucie není majitelkou feny. 
Majitelka Hailee odpočítá-
vá poslední dny do poro-
du, a tak ji svěřila do péče 
Lucky, která ji na závodě 
úspěšně předvedla. Spálen-
kové a její rotvičce zajistilo 
274 získaných bodů i titul 
Absolutního vítěze závodu. 
Tím se jí podařilo zajistit, že 
putovní pohár zůstává i pro 
tento rok doma v Sedlča-
nech.                -ls-

Partneři: Město Sedlčany, ZS Kosova Hora a. s., Calibra krmivo pro psy 
a kočky, Veterinární klinika Na Zdaboři – www.nazdabori.cz, ASEKO 

spol. s r. o., SPORT & OUTDOOR – www.sportaoutdoor.cz, ODĚVY 
HOTOVÝ – www.odevyhotovy.cz, ÚČETNICTVÍ SEDLČANY s. r. o.

Sponzoři: Biopekárna Zemanka, Café Hravín-farma u Lochů, Cukrářství Mazzetti, 
Dobroty od Kovářky, Dotyko – Dornova metoda pro psy, Garnea a.s. Sedlčany, Glanc 

Kuchyně s. r. o., HK – DŘESTAV, s. r. o., Hladová-miska.cz – internetový obchod, 
Chovatelské potřeby Petr Sirotek, CHS AST Od Hradu Vrškamýk, CHS od Křížkova mlýna, 

IMOBA, a.s., KDS Sedlčany–nožířské výrobní družstvo, Mokate czech s. r. o., Montáže 
lešení s. r. o., Minibistro Štětkovice, Restaurace u Jiráčků Štětkovice, Statek Patákovi, 
Sladká pekárna Sedlčany, Václava Sirotková–účetnictví, daně, daňové poradenství

Za těch třicet let se v kynologii změnilo snad úplně 
všechno, říká Pavel Klauser

Pavel Klauser (vlevo) přebírá pohár za vítězství v kategorii IGP1. 
Foto: archiv ZKO Sedlčany

TÉMA
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REGION V této rubrice přinášíme malý průřez tím, 

o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před třiceti lety. 

Dnes vybíráme z devětadvacátého čísla roku 1994.

***
V Sedlčanech pobývala tříčlenná delegace z partner-

ského francouzského města Taverny. Hlavním účelem 
návštěvy byla výstava Z historie Sedlčan, která se měla ná-
sledně přesunout i do Taverny. Pracovníci z francouzské 
strany si prohlédli exponáty, domlouval se způsob jejich 
převozu a další nezbytnosti, aby se mohla uskutečnit re-
prezentativní výstava ze sbírek městského muzea. 

***
Řada pekařství, která po listopadu 1989 vyrostla jako 

houby po dešti, v té době krachovala. Nicméně sedlčan-
skou mouku jsme mohli najít nejen v obchodní síti ce-
lého okresu, ale i v Praze, na Benešovsku… Sedlčanský 
mlýn se úspěšně snažil nejen o udržení, ale i o rozšíření 
svých odbytišť. Vyhrál konkurz pořádaný michelskou pe-
kárnou v Praze, která u nás měla výsadní právo na peče-
ní světoznámých McDonaldových hamburgerů, o doda-
vatele mouky, z níž by se toto pečivo peklo… Pejšův mlýn 
v Sedlčanech se do soukromých rukou vrátil na podzim 
roku 1991 a role ředitele se ujal Josef Vodička. Ve mlýně 
se zpracovávala výhradně potravinářská pšenice. Koneč-
ný produkt se skládal z části mouky hladké, polohrubé, 
hrubé, jemné a hrubší krupice a přísad do krmných smě-
sí, jako jsou otruby, šrot a klíčky. „Vyrábíme ale také mou-

ku chlebovou a pekařskou, ta má jiný popel a peče se z ní 

pečivo,“ upřesňoval ekonom Jiří Faktor.

***
Ke znovuotevření nákupního střediska došlo 

v Krásné Hoře. Zatím si zde občané mohli nakoupit 
potraviny, ale v dohledné době mělo dojít i k zahájení 
prodeje průmyslového zboží.

***
V Počepicích přivítali do života 15 nových občán-

ků. Holčičky byly tentokrát v přesile, v počtu nad klu-
ky vedly 9:6.

***
Neznámý pachatel se vloupal do jídelny Základní 

školy v Sedlčanech. Odcizil drobné mince za 700 ko-
run, kalkulačku a ovládací myš k počítači. Celková ško-
da představovala 4 tisíce korun.

***
Sedlčanské náměstí patřilo prvnímu podzimnímu jar-

marku a my se ptali kolemjdoucích, co je na něm přitahuje 
a co zde naopak postrádají. „Jarmark se koná v nevhodný 

čas. Je před braním, a tak nemůže být žádný kšeft. Jinak 

pořád stejný. Vietnamci, sem tam nějaká ta ponožka se dá 

koupit laciněji, a to je asi tak všechno.“ – „Jsem tu poprvé. 

Vadí mi, že je zde především textil. Ráda bych tu měla napří-

klad keramiku.“ – „Nabídka mě uspokojuje, ale my důchodci 

na to nemáme, a tak se pouze díváme…“              -mk-

SOLOPYSKY V obci se v so-
botu 14. září uskuteční 
akce, která nemá v širo-
kém dalekém okolí obdo-
by. Dobrovolní hasiči ze 
Solopysk budou pořádat 
Mistrovství Středního Povl-
taví v grilování prasat. Pro-
to jsme oslovili členy SDH 
a zeptali se na podrobnos-
ti. Na otázky nám odpově-
děl jeden z organizátorů, 
dobrovolný hasič Michal 
Kalista.

Kdo přišel s nápadem 

uspořádat soutěž v grilo-

vání?

Jeden z našich členů, 
Tomáš Kadeřábek, který 
viděl v televizi mistrov-
ství Šumavy, jež se konalo 
v Hartmanicích. Kontakto-
vali jsme starostu tohoto 
města, jestli by souhlasil 
s tím, abychom soutěž 
adaptovali do místních 
podmínek jako Mistrov-
ství Středního Povltaví, 
a od starosty jsme dostali 
posvěcení. V rámci dalších 
jednání je i možnost sou-
boje mezi oběma regiony.

Jak velká soutěž je 

v Hartmanicích a jak vel-

ká bude v Solopyskách?

V Hartmanicích mají 
letos jednadvacet týmů, 
a jedná se o osmý ročník 

soutěže. Její koncept je leh-
ce odlišný od naší, protože 
akce je součástí oslav měs-
ta. U nás se prvního roč-
níku zúčastní osm týmů. 
Jmenovitě tyto: Betlém 
z Příčov, Rychtáři z Vrcho-
tových Janovic, Grilovací 
gladiátoři z Líchov, Správ-
ná parta z Vlkonic, Vepři 
boubelatí ze Sedlčan, Luhy 
z Luhů, Šreci z Vrchoto-
vých Janovic a Porno pra-
se z Dublovic. Součástí po-
sledně jmenovaného týmu 
je i starostka Dublovic Jana 
Dufková. Vstup na akci je 
zdarma a hlavní výhrou je 
deset tisíc korun. K dispo-
zici bude točené i plechov-
kové pivo, limonády a pro 
děti párek. V areálu bude 
stánek s vínem od Haníků 
z vinotéky a není vylou-
čena i ochutnávka první-
ho letošního moravského 
burčáku. K dispozici bude 
také stánek s kávou z ob-
chodu Káva svět. Na akci 
budou stany a sezení pro 
zhruba čtyři stovky lidí 
a chybět nebudou ani dět-
ské atrakce. Moderátorem 
akce bude známý sedl-
čanský matador, DJ Sláva 
Bloch.

K d o  b u d e  s o u t ě ž 

s o u d c o v a t ?  B u d e t e 

mít tým degustátorů?

Máme určitý počet de-
gustačních lístků, přičemž 
některé byly i v předpro-
deji, a část jich bude k pro-
deji přímo na místě. Platí 
se tedy pouze degustační 
lístek a na jeho základě 
může návštěvník ochutnat 
od každého soutěžního 
týmu porcičku s přílohou. 
Na jeden lístek tak bude 
kolem půl kilogramu grilo-
vaného masa plus příloha. 
Každý degustační lístek 
bude vlastně žetonem, kte-
rý bude vhozen do krabice 
tomu týmu, který podle 
názoru návštěvníků připra-
vil nejlepší maso. Vyhraje 
tým, který získá nejvíce 
hlasů. Prodej na místě 
začne ve dvanáct hodin 
a na osobu se dají zakoupit 
maximálně dva degustační 
lístky. Ty budou navíc slo-
sovatelné o divoké prase. 
Pro návštěvníky bez de-
gustačních lístků se bude 
na místě točit ještě pro-
dejní prasátko, ze kterého 
každému, kdo bude mít 
zájem, SDH odkrojí porci. 
Návštěvníci se tak nemusí 
bát, že by bez zakoupené-
ho lístku neměli možnost 
ochutnat grilované prase.

David Myslikovjan

Ve středu 11. září tomu je již 
20 let, co nás navždy opustila 

Eva Sůsová 
(rozená Pětivlasová) ze Sedlčan.

S láskou vzpomínáme.S láskou vzpomínáme.

Při samotném konkurzu to 
ale stres nebyl. Snažila jsem 
se reagovat na dotazy a ko-
mise byla sestavená z příjem-
ných a milých lidí.

Co vám běželo hlavou, 

když jste si uvědomila, že 

vás opravdu čeká práce ře-

ditelky školy?

Asi úplně ze začátku, jak 
co všechno musím napláno-
vat a připravit. Přiznávám, že 
takové to úplné uvědomění 
přišlo až tehdy, když jsem 
měla v přípravném týdnu 
svůj nový stůl a křeslo, měla 
jsem své místo.

Jaké byly první povin-

nosti v nové funkci?

Mezi ně patřilo předávání 

Krásnohorskou školu vede 
nová ředitelka

funkce, s čímž souviselo pře-
dání veškeré dokumentace, 
nejrůznějších složek. A jinak, 
zkontrolovat, aby všichni 
nastoupili do práce, zkontro-
lovat opravy, které se měly 
udělat během prázdnin, 
a naplánovat vše na začátek 
školního roku.

Už přišly okamžiky, kdy 

jste svého rozhodnutí lito-

vala?

Zatím ještě ne a doufám, 
že v nejbližší době nepři-
jdou. (smích)

Jak se vám vstávalo 

první školní den? V čem 

byl jiný?

První školní den jsem 
vstávala hodně brzy. Těšila 
jsem se na děti a byla jsem 

trošku nervózní, aby vše 
bylo tak, jak má.

Jak podle vaší vize vy-

padá krásnohorská škola, 

ale i školka, za deset let?

Já doufám, že naše ško-
la bude pořád v provozu, 
budeme mít dostatek dětí 
a nebudeme se potýkat 
s tím, že budou menší školy 
rušit nebo spojovat. Chtěla 
bych spokojené děti, rodiče 
a samozřejmě své zaměst-
nance. Mou obecnou vizí 
je vytvářet prostředí, kte-
ré podporuje individuální 
rozvoj žáků v příjemném 
a bezpečném prostředí, po-
skytuje kvalitní vzdělávání 
a připravuje je na vstup 
do moderního světa.     -oth-

V Solopyskách zavoní vepřové 
maso. Bude se zde konat Mistrovství 
Středního Povltaví v grilování prasat

Stalo se před 
30 lety (29)Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
13. 9. Amundsen party

hraje DJ Míra Šmarda; 22:00

14. 9. Live bands

zahrají kapely Kaktus Ver-

de a Skandální přirození, 

následuje afterparty; 21:00

20. 9. Captain Morgan 

party

hraje DJ ThomasOxy; 22:00

21. 9. Boží devadesátky

hraje DJ Míra Šmarda; 22:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – letní parket
14. 9. Pouťová zábava

k poslechu a tanci hraje 

kapela Static

 Sedlčany – kult. dům
18. 9. 4 Tenoři

nový program muzikálové-

ho kvarteta; 19:00

 Votice – kino
20. 9. Vlasta Redl s ka-

pelou

koncert Vlasty Redla; 19:00

 Mokřice – kult. dům
20. 9. Odyssea

rocková zábava s kapelou 

Odyssea; 20:00

 Kosova Hora – zahrada 
fary
21. 9. Otevřená vrata

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete; 16:00

 Skrýšov – zámek
21. 9. Pětadvacátý jazzo-

vý večer

k poslechu a tanci hraje 

Xime Monzón s kapelou, 

jam session se Štěpánem 

Markovičem; 18:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 let 

SDH Sedlčany, 130 let železni-

ce, 130 let muzea; do 15. 9.

100 let skautingu 

na Sedlčansku

výstava kronik, fotografi í 

a dobových předmětů; ver-

nisáž 19. 9. v 18:00, výstava 

do 24. 11.

 Sedlčany – knihovna

Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

po Sedlčansku

výstava výtvarného kurzu 

Lukáš; do 2. 10.

 Sedlčany – kult. dům
Krajina mého srdce

výstava obrazů sedlčanské 

rodačky Ivy Hrubé

 Votice – klášter
V myšlenkách a snech

výstava obrazů Veroniky 

Sekotové; do 17. 11.

Panská sídla na Podbla-

nicku

výstava dobových pohled-

nic a fotografi í; vernisáž 13. 

9. v 16:00, výstava do 17. 11.

 PŘEDNÁŠKY

 Votice – klášter
16. 9. Panská sídla 

na Podblanicku

přednáška spojená s pro-

mítáním v rámci výstavy 

na toto téma; 17:00

 Klučenice
20. 9. Beseda s 3D promí-

táním

beseda s Markem Audym 

na téma Vltava 3D a Ama-

térská jeskyně 3D; 18:00

 DIVADLO

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
12. 9. Na stojáka

stand-up comedy show 

s Ivou Pazderkovou a Kar-

lem Hynkem; 19:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
13. 9. Na ocet

svižná komedie o dvou 

smolařích a nepřízni osu-

du; 19:00

 Heřmaničky – letní 
parket
14. 9. Lijavec – hra 

s opravdovým deštěm

hru Járy Cimrmana uvádí 

divadelní spolek Zvonokap-

lička; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
15. 9. Jak se Honza učil bát

pohádkové představení pro 

nejmenší diváky; 15:00

24. 9. Sirény na cestách

zábavná talk show Sandry 

Pogodové, Jitky Asterové 

a Lindy Finkové, autogra-

miáda; 19:30

 KINO

 Votice
11. 9. V hlavě 2

animovaná komedie; 17:00

12. 9. Námi to končí

americké romantické dra-

ma; 20:00

19. 9. Světýlka

české drama; 20:00

25. 9. Harold a kouzelná 

pastelka

animované fantasy pro 

děti; 17:00

 Sedlčany
13. 9. Kaskadér

americká akční komedie; 

20:00

14. 9. Zahradníkův rok

česká komedie, drama; 20:00

19. 9. Filmový klub

fi lm Kos nebo Každý den 

odvahu podle hlasování 

diváků; 20:00

20. 9. Velký fi nále PSO

český hudební dokument 

o Police Symphony Orches-

tra; 20:00

21. 9. Vlny

české drama, thriller; 20:00

 Sedlec-Prčice
13. 9. Mord

české drama, komedie; 20:00

20. 9. Zápisník alkoholičky

české drama; 20:00

 Heřmaničky – letní 
parket
13. 9. Letní kino: Infl uen-

cerky

promítání polského drama; 

21:00

20. 9. Letní kino: Fakjů 

princezny

promítání německé kome-

die, fantasy; 21:00

21. 9. Letní kino: 

A máme, co jsme chtěli

promítání slovensko-kanad-

ské komedie, drama; 21:00

 SPORT

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
11. 9. Podzimní cyklistic-

ký závod pro děti

cyklistický závod pro děti 

do 15 let pořádá sportovní 

klub DA-BA; 16:30

 Sedlčany – zimní stadion 
11. 9. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:30

HC Rebel Sázava – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

13. 9. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

HC Miličín – HC Olbramovi-

ce; 20:25

14. 9. Pohárové utkání

HC Domino – HC Kačeři 

Příčovy; 12:00

Novit Neveklov – AHC 

Nový Knín; 14:00

14. 9. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany – HK 

Cvočkaři Hořovice; 17:00

15., 22. 9. Veřejné bruslení

14:00–16:00

15. 9. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Bubák 

Chlum; 16:30

Rumola – Stará garda Štět-

kovice; 18:25

HC Huroni Vršovice – HC 

Čerti Křepenice; 20:20

16. 9. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC Med-

vědi Sedlčany; 18:30

Rybníkáři – Stará garda 

Štětkovice B; 20:25

18. 9. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – DSK 

Daleké Dušníky; 18:30

HC Hrádek – HC Votice; 20:25

20. 9. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

Novit Neveklov; 18:30

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 20:25

21. 9. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 14:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Domino; 16:00

HC Kačeři Příčovy – Rumo-

la; 18:00

22. 9. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC 

Olbramovice; 16:30

HC Bubák Chlum – HC 

Huroni Vršovice; 18:25

AHC Nový Knín – HC Kňo-

vice; 20:20

23. 9. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – HC 

Hrádek; 18:30

Stará garda Štětkovice B – 

HC Čerti Votice; 20:25

 Petrovice – fotbalové 
hřiště
14. 9. Jubilejní 50. ročník 

pochodu Krajem kamenů

pěší trasy 10, 16, 22 km, 

cyklo trasy 40, 50 a 70 km; 

7:00

15. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Kovohutě 

Podlesí B; 17:00

 Kosova Hora – náměstí
14. 9. Okolo Kosovy Hory 

aneb Vydejte se s námi 

za humna

turistický pochod, trasa cca 

11 km; 10:00

 Sedlčany – kotlina
14. 9. Mistrovství Evropy 

družstev Classic Mo-

tocross des Nations

MS Evropy v motocrossu, 

FMX exhibice Petra Piláta, 

autogramiáda motokroso-

vých legend; 11:30

 Sedlčany – hřiště
14. 9. Fotbálek aneb Lou-

čení s létem podvacáté

20. ročník netradičního 

setkání čtenářů a spisovate-

lů; 13:00

15. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – FC 

SB Vlašim B; 16:30

22. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FC 

Velim; 16:30

 Kosova Hora – hřiště
14. 9. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Vlta-

van Hřiměždice; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
14. 9. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – FK 

Drevníky; 17:00

 Dublovice – hřiště
14. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – SK 

Velká Lečice; 17:00

22. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Prostřední Lhota; 16:30

 Jesenice – hřiště
15. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – SK 

Klučenice; 17:00

 Počepice – hřiště
15. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Dublovice; 17:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
15. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

Spartak Průhonice; 16:30

21. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Sokol Jesenice; 16:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště 
15. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Vlta-

van Hřiměždice B; 17:00

21. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora B – SK 

Tochovice B; 16:30
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 Sedlčany
21. 9. Po stopách kocoura 

Mikeše

21. ročník turistického 

pochodu z Mnichovic, trasy 

10, 18, 25, 32 a 36 km

 Votice – u Penny
21. 9. Pochod za tajemný-

mi pověstmi Voticka

3. ročník pochodu, trasa 

přibližně 8,5 km; 8:30

 Kosova Hora – náměstí, 
č. p. 117
21. 9. Běh pro Křídla

6. ročník benefi čního běhu 

pro Domácí hospic Křídla, 

nová trasa 5 km; 9:00

 Dublovice – rybník 
Návesník
21. 9. Sportovní rybolov

9:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
21. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Sokol Nečín; 16:30

22. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vltavou 

B – TJ Krásná Hora; 16:30

 Sedlčany – Háječek
25. 9. Podzimní dětský 

cyklokros

cyklistický závod pro děti 

do 15 let pořádá sportovní 

klub DA-BA; 16:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
11., 18. 9. Hajánek

podvečerní čtení příběhů se 

školní tématikou pro děti; 

17:00

13. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 2. 

stupeň ZŠ; 13:00

16. 9. Ježčí výtvarná 

dílna

výtvarná dílna pro nejmen-

ší; 10:00

20. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 1. 

stupeň ZŠ; 13:00

 Sedlčany – hvězdárna
13., 14., 20., 21. 9. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sedlčany – vlakové 
nádraží
14., 15. 9. Festival par-

ních lokomotiv

130 let od založení železni-

ce Olbramovice–Sedlčany, 

parní vlaky, kulturní a do-

provodný program; 9:00, 

15. 9. v 11:00

 Solopysky
14. 9. Grilování prasat

mistrovství středního Po-

vltaví v grilování prasat; 

13:00

 Krásná Hora nad Vla-
vou
15. 9. Pouť

 Počepice – areál U Ra-
dešínka
21. 9. Exkurze do Perníč-

kovny

praktické ukázky výrob-

ních postupů, ochutnávka 

výrobků, dílničky a herna 

pro děti; 10:00

 Sedlčany – kotlina
22. 9. Všeobecná auto 

moto burza

7:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 11:00–16:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno do 14. 9. o víken-

dech; 10:00–18:00

SEDLČANY/KŇOVICE Na ne-
dávném pouťovém mejda-
nu na Mrskošovně po-
sluchačům a tanečníkům 
tentokrát nemixoval hudbu 
Sláva Bloch, jako tomu bylo 
zvykem v několika minu-
lých letech. Zastoupil jej 
jeho mladší kolega DJ Bery, 
občanským jménem Jakub 
Beran, který bydlí v Kňovi-
cích. S Jakubem jsme si po-
vídali nejenom o jeho začát-
cích za mixážním pultem.

Jak dlouho hraješ a co 

tě k této činnosti přivedlo?

Začal jsem před více než 
deseti lety, ale měl jsem 
z rodinných a časových 
důvodů zhruba čtyřletou 
pauzu. Teď jsem se k mixo-
vání hudby a k produkcím 
na různých akcích vrátil. 
První impuls jsem měl už 
na základní škole, kdy mě 
oslovila taneční hudba, 
a druhý přišel na střední 
škole. Měl jsem tam kama-
ráda, který začal skládat 
taneční hudbu přes počíta-
čové programy, a také měl 
rád stejný hudební žánr, 
který jsem poslouchal i já. 
Začal trénovat techniku 
mixování sám doma, vě-
noval se rovněž tvorbě 
hudby, a já jsem se začal 
zajímat o jeho činnost. 
Kamarád si potom pořídil 
mixážní pult a přehrávače, 
takže jsem k němu chodil 
na návštěvy a poprvé si 
tuto techniku vyzkoušel. 
Po maturitě se naše cesty 
rozešly, už jsme si hlavně 
jenom dopisovali, ale já 
jsem kamarádovu činnost 
sledoval dál, protože za-
čal hrát po známých klu-
bech v Praze. Teď už hraje 
po celé republice a také 
na Slovensku. Impuls tedy 
přišel od tohoto kamaráda 
a já sám jsem si potom po-
řídil první kontroler k note-
booku a doma jsem si začal 
sám zkoušet míchat sety 
taneční hudby. Protože 
mám rád i house music 
a poslouchám také tech-
no nebo komerční taneční 
hudbu, může se zde člověk 
zaměřovat na přechody 
a efekty. V tomto směru 
bych se chtěl zlepšovat. 
Protože jsem se tomu teď 

dlouho nevěnoval, chtěl 
bych se do toho zase vžít.

Vzpomeneš si na pro-

dukce ve svých úplných 

začátcích?

Hrál jsem i tady v klu-
bu v Sedlčanech, ale spí-
še jsem byl zván na růz-
né oslavy pro kamarády. 
Střihl jsem si také krátký 
set na své vlastní svatbě, 
na které mi hrála kama-
rádka dýdžejka (úsměv). 
Poslední impuls přišel asi 
tak před tři čtvrtě rokem, 
kdy jsem si řekl, že bych 
se k mixování hudby a pro-

dukcím na veřejnosti chtěl 
vrátit, protože hudbu mám 
rád. Navíc jsem k Váno-
cům dostal od manželky 
nový kontroler, takže jsem 
si řekl, že do toho půjdu. 
Vzhledem k tomu, že jsem 
měl zastaralou techniku 
a reproduktory, dalším 
mým cílem bylo pořídit 
si kvalitnější aparaturu. 
Když se tak stalo, nejdříve 
mě oslovil kamarád, jestli 
bych chtěl hrát na svatbě 
na jednom statku za Voti-
cemi, a potom mi nabídl 
spolupráci Sláva Bloch.

Hrál jsi už také jinde, 

než na Sedlčansku?

Líbilo se mi na jednom 
idylickém místě pod Praž-
ským hradem, kde jsem hrál 
na oslavě narozenin díky 
spolupráci právě se Slávou 
Blochem. Vzhledem k tomu, 
že nemám zatím takové 
kontakty, jako DJ bych se 
na toto lukrativní místo ur-
čitě nedostal. Svůj set jsem 
před více než deseti lety 

poslal také do rádia, v němž 
dělal anketu DJ Basslicker, 
který tento set vybral. Volal 
mi, že můj patnáctiminuto-
vý set zařazuje a že se mnou 
udělá i rozhovor. Dodnes to 
považuji za jeden ze svých 
největších úspěchů. Protože 
DJ Basslicker občas v Sedl-
čanech hraje, tak se s ním 
znám.

Co plánuješ v nejbližší 

budoucnosti?

Nadále bych se chtěl vě-
novat hraním na oslavách, 
a také bych si chtěl vylepšit 
svoje stránky, na kterých 

by mě mohli zájemci kon-
taktovat. Motivací je pro mě 
účinkování na svatbách, 
kde stejně jako na oslavách 
to není ani tak o technice 
mixování, ale hlavně o tom, 
aby člověk vyšel vstříc 
přáním zúčastněných lidí. 
Mám motto, aby si tento 
den co nejlépe užili, zatan-
covali si a dobře se bavi-
li. Nebráním se ani hraní 
na akci ve svém oblíbeném 
tanečním žánru, kde se 
člověk může opravdu vě-
novat mixování a odvázat 
se v tomto svém rytmu. 
Uvědomuji si, že pozitivní 
energie by měla přechá-
zet na přítomné lidi, aby je 
akce bavila. Když na konci 
slyším, že se jim produkce 
líbila, je to pro mě ta nejlep-
ší zpráva, a také pobídka 
k tomu, že chci ve své čin-
nosti pokračovat. Nic z toho 
by se ale nedalo dělat bez 
mé rodiny. Její podpory si 
velice vážím.

David Myslikovjan

DJ Bery si střihl krátký set 
i na své vlastní svatbě

DJ Bery ve svém království
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SEDLČANY V sobotu 14. září 
se na Sedlčanské kotlině 
uskuteční Mistrovství Ev-
ropy družstev Classic Mo-
tocross des Nations. Všich-
ni příznivci motokrosu se 
můžou těšit na nevídanou 
podívanou. Závod připra-
vuje Autoklub RAC Sedlča-
ny spolu s Veterán klubem 
Sedlčany.

Do závodu bylo ke 4. 
září přihlášeno 176 jezdců 
z dvanácti evropských stá-
tů. Může jich jet až dvě stě. 
Jejich čtyřčlenná družstva 
jsou rozdělena do pěti vě-
kových kategorií: 49 -, 50 +, 
60 +, 66 + a 72 +. Na legen-
dární trati budou k vidění 
klasické stroje značek ČZ, 
Jawa, BSA, Bultaco, Husq-
varna, Maico, Ducati, Mo-
nark, Honda, Suzuki a dal-
ší. Diváci tak budou mít 
možnost přenést se v čase, 
do doby slavné éry moto-

krosových závodů provo-
něných ricínovým olejem.

Za rok jsou tři závody 
jednotlivců, které se jedou 
v různých státech. Na kon-
ci sezony, vždy v září, se 
jede závod družstev jako 
Motokros národů. V České 
republice už mohli tento 
závod, který se jede pod 
hlavičkou evropské organi-
zace ECMO, vidět fanoušci 
ve Stříbře a v Pacově. Teď 
konečně se podařilo jej do-
stat i do Sedlčan. „Každý 

z jezdců odjede svůj závod. 

Každá kategorie startuje 

společně, takže jedou všich-

ni čtyři členové týmu ve stej-

ném závodu. Do výsledkové 

listiny se pak jejich výsledky 

sčítají,“ popisuje předseda 
RAC Autoklubu Sedlčany 
Miroslav Dvořák.

„Tohoto sportovního 

svátku se bohužel již nedo-

čkal Antonín Baborovský, 

který nás na sklonku roku 

2023 opustil. Patrně osud 

tomu chtěl, že v den závo-

du 14. září 2024 to je přesně 

na den 49 let od chvíle, kdy 

na Sedlčanské kotlině spolu 

s Jiřím Churavým, Zdeň-

kem Velkým a Miroslavem 

Nováčkem získali titul mis-

trů světa ve slavném Moto-

krosu národů. Pro Tondu se 

Sedlčany, kde našel spoustu 

přátel, staly druhým domo-

vem, a vždy se do nich rád 

vracel,“ informují pořada-
telé. Tento závod se roz-
hodli věnovat právě jeho 
vzpomínce. „Antonín tehdy 

vyhrál obě rozjížďky a vý-

razně přispěl k vítězství 

týmu ČSSR,“ dodává prezi-
dent Veterán klubu Sedlča-
ny Pavel Chýle.

Na počest této události 
bude odhalen památník při-
pomínající nejen Antonína 
Baborovského, ale i ostatní 

členy vítězného družstva 
bezesporu nejslavnějšího 
závodu na Sedlčanské kot-
lině. Nebudou u toho chy-
bět Baborovského tehdejší 
parťáci, ale ani další jezdci 
zvučných jmen: Jiří Stodůl-
ka, Miroslav Souček, Jan 
Němeček, František Zelen-
ka, Miroslav Lisý, Jaroslav 
Homola nebo třeba Radek 
Macourek. Nebudou ale 
na trati. Tam se objeví na-
příklad Radek Toman, syn 
Otakara Tomana, dalšího 
zvučného jména motokro-
sové historie.

Před několika lety prá-
vě Pavel Chýle společně 
s ostatními členy Veterán 
klubu Sedlčany zmíněné 
mistry světa oslovil. Za-
čali se setkávat nejen oni, 
ale i další motokrosové le-
gendy. Do Sedlčan jezdili 
na výstavy, burzy i závody.

„Byl to moc fajn chlap,“ 

vzpomíná na Antonína Babo-
rovského Miroslav Dvořák. 
„Stejně jako spousta dalších, 

kteří ve světě něco dokázali,“ 
dodává. Nejstarší jezdci star-
tovní listiny jsou podle jeho 
informací narozeni v roce 
1941. Jeden z nich je Čech.

K Antonínu Baborovské-
mu měl velmi blízko také 
Petr Pilát, který po poledni 
předvede svou FMX exhibi-
ci, tedy free style motocross. 
Tréninky začínají v půl 
osmé ráno, slavnostní pro-
gram bude mezi polednem 
a jednou hodinou odpole-
dní, kdy začnou samotné 
závodní jízdy. Pro děti bude 
připraven skákací hrad 
a malování na obličej. Sou-
těžní klání by mělo skončit 
kolem šesté hodiny podve-
černí. Bude následovat vy-
hlášení a dekorování vítězů.

Olga Trachtová 

Hadáčková

OSEČANY Občanské sdru-
žení Fidibus ve spolupráci 
s osečanským obecním úřa-
dem v sobotu 7. září uspo-
řádalo jednadvacátý ročník 
osečanské šlapky. Jak po-
řadatelé uvádějí, jedná se 
o lehce orientační závod 
rekreačních cyklistů všech 
věkových kategorií.

A že tomu tak skutečně 
bylo, se potvrdilo už před 
dopoledním startem, kdy 
se účastníci závodu zača-
li sjíždět na osečanskou 
náves. Vedle ostřílených 
matadorů, kteří obvykle 
volili náročnější, delší dva-
ačtyřicetikilometrovou trasu 
s mnoha stoupáky a mnozí 
z nich absolvovali většinu 
ročníků Osečanské šlapky, 
se na vyjížďku připravova-
li pod dohledem maminek 
i závodníci, kteří ještě na-
vštěvují mateřské školy. Ti 
samozřejmě nešlapali, ale 
na zhruba dvacetikilomet-
rovou trať se vydali v úlo-
hách spolujezdců. Zřejmě 
nejmladším účastníkem so-
botních závodů byl čerstvě 
tříletý Magnus Price ze Sedl-

čan, o němž nám jeho ma-
minka Daniela řekla: „S Mag-

nusem jsem kratší trasu jela 

už v loňském roce a on si to 

dodnes pamatuje. Moc se mu 

to líbilo, takže věřím, že stej-

né to bude i dnes.“

Zatímco loni absolvovalo 
obě trasy 164 cyklistů a 97 
jich vyrazilo na delší a 67 
na kratší, letos se jich v Ose-
čanech sešlo 173. Na dvace-
tikilometrovou trať vyrazilo 
ale pouze kolem 50 cyklistů. 
Pořadatelé nám umožnili 

nahlédnout do přihlašova-
cích lístků, z nichž se dalo 
vyčíst, že účastníci závodů 
jsou z Prahy, Příbrami, Be-
nešova, Sedlčan, Dobříše, 
Struhařova, Neveklova, Pro-
senické Lhoty, Staré Huti, 
Sedlce-Prčice, Vojkova, 
Nalžovic, Dublovic, Bukové 
u Příbramě a dalších míst. 

Na trať se po delší době 
vydal i hlavní pořadatel 
Jiří Moulík starší, a tak 
nemohla chybět otázka, 
jak přesně dlouhá je tato 

doba, a co ho opět přived-
lo na start. „Na kratší trasu 

se vydávám po patnácti le-

tech, a to z toho důvodu, že 

teď už mám na závodech 

přece jenom více času, pro-

tože organizaci akce za mě 

převzal můj syn Jirka,“ od-
pověděl s úsměvem Mou-
lík starší, který si pochva-
loval, jak se organizátorům 
všechno sešlo. Již tradičně 
příznivé počasí a také pěk-
ná účast rekreačních cyk-
listů. Mezi nimi se v Oseča-

nech už podruhé objevily 
dvě kamarádky z Dobříše, 
čtrnáctiletá Viktorie Čechá-
ková a o rok mladší Vero-
nika Chourová. „Minulý 

rok se nám závod moc líbil, 

a tak jsme přijely znovu. 

Už jsem se zúčastnila více 

cyklistických závodů. Jez-

dím závody Kola pro život 

i závody českého poháru 

a Pražského poháru,“ svě-
řila se Viktorka.

Pravidelní účastníci Ose-
čanské šlapky si jistě všim-
li, že organizátoři této cyk-
listické vyjížďky na svých 
stanovištích pracují každý 
rok v tričkách s logem a da-
tem závodu v jiné barvě. 
Pro letošní rok zvolili barvu 
modrou. Závody se konaly 
za plného silničního pro-
vozu, ale obě trasy vedly 
po méně frekventovaných 
komunikacích. Moderátoři 
na startu přesto upozor-
ňovali, aby účastníci byli 
na trati pozorní a zvlášť 
na jednom z míst, poblíž 
kterého se mohou pohybo-
vat rozjaření svatebčané. 

David Myslikovjan

Mistrovství Evropy v motokrosu družstev se pojede 
jako vzpomínka na Antonína Baborovského

Na jednu z tras Osečanské šlapky se po patnácti letech 
vydal i hlavní organizátor závodu

Čekání na start si každý z cyklistů krátil po svém.
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5. kolo krajského přeboru 
TJ Tatran Sedlčany – SK Poříča-

ny 0:2 (0:0)

5. kolo I. A třídy sk. A 
ČLU Beroun – TJ Sokol Sedlec-

-Prčice 3:1 (1:1)

Branka Sedlce-Prčice: 43. Z. Vše-
tečka

5. kolo I. B třídy sk. D 
TJ Sokol Nová Ves pod Pleší – 

TJ Tatran Sedlčany B 5:2 (2:1)

Branky Sedlčan: 40. L. Matoušek, 
54. M. Vondrák

5. kolo I. A třídy doroste-
necké kat. U19 
Dolnobousovský SK – TJ Tatran 

Sedlčany 1:4 (1:1) 

Branky Sedlčan: 23. a 54. P. Ma-
chek, 49. V. Tatek, 88. M. Linhart 

5. kolo I. A třídy doroste-
necké kat. U19 sk. C
TJ Ligmet Milín – Sedlec-Prčice 

+ Jesenice 2:0 (1:0)

5. kolo I. A třídy doroste-
necké kat. U17
Dolnobousovský SK – TJ Tatran 

Sedlčany 3:4 (1:3)

Branky Sedlčan: 36. A. Hron, 40. 
a 44. V. Sedlář, 79. M. Pšenička

5. kolo I. A třídy doroste-
necké kat. U15 sk. C
TJ Tatran Sedlčany – Olympie 

Dolní Břežany 2:4 (1:2) 

Branky Sedlčan: 14. K. Bláha, 73. 
T. Andrle

5. kolo I. A třídy doroste-
necké kat. U13 sk. C
TJ Tatran Sedlčany – Olympie 

Dolní Břežany 2:1 (1:1) 

Branky Sedlčan: 30. J. Pešta, 71. V. 
Sirotek

5. kolo okresního přeboru
MFK Dobříš B – SK Petrovice 

1:1 (0:1)

Branka Petrovic: 45. J. Paták

5. kolo III. třídy sk. B 
TJ Prostřední Lhota – SK Koso-

va Hora 1:3 (0:3)

Branky Kosovy Hory: 26. M. Sta-
něk, 27. J. Kouklík, 44. J. Růzha
TJ Sokol Kamýk nad Vltavou – 

TJ Vltavan Hřiměždice 1:3 (1:3)

Branka Kamýku nad Vltavou: 35. 
J. Hájek
TJ Nová Ves pod Pleší B – TJ So-

kol Počepice 5:3 (1:1)

Branky Počepic: 19. a 86. J. Hájek, 

86. V. Varga
TJ Sokol Dublovice – TJ Sokol 

Jesenice 6:1 (4:0)

Branky: 15., 28. a 43. J. Lomoz, 33. 
J. Jelínek, 61. M. Chlasták, 86. V. 
Vršecký – 58. R. Bauer
SK Klučenice – TJ Sokol Nečín 

0:4 (0:1)

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – TJ 

Zduchovice 7:0 (4:0)

Branky Sedlce-Prčice: 23. F. Pech, 
28. M. Kaprál, 35., 40. a 60. S. Bou-
balík, 58. J. Nemeth, 85. M. Zrůbek

5. kolo IV. třídy sk. B
TJ Prostřední Lhota B – TJ So-

kol Dublovice B 2:2 (1:2)

Branky Dublovic: 37. a 39. D. 
Krůta
FK Drevníky – TJ Krásná Hora 

0:9 (0:6)

Branky Krásné Hory: 11., 41. a 80. 
M. Kudrna, 25. M. Koudelka, 27. 
J. Kakeš, 35. a 83. P. Novotný, 38. 
a 46. P. Mašek
SK Přestavlky – SK Vysoký 

Chlumec 2:0 (0:0)

TJ Sokol Kamýk nad Vltavou B 

– SK Velká Lečice 0:4 (0:1) 

5. kolo okresního přeboru 
dorostu
Nový Knín/Nová Ves B – TJ So-

kol Jesenice 6:2 (3:1)

Branky Jesenice: 23. P. Chocho-
loušek, 90. (vl.) P. Holan
SK Spartak Příbram B – Petro-

vice/Chyšky 1:0 (1:0)

14. kolo okresního přebo-
ru starších žáků sk. B (4. 
září)
Dolní Hbity/Višňová – TJ Sokol 

Kamýk nad Vltavou 2:1 (2:1) 

Branka Kamýku nad Vltavou: 39. 
Š. Kazda
TJ Prostřední Lhota – TJ Sokol 

Jesenice 0:13 (0:7) 

Branky Jesenice: 8., 54. a 67. 
P. Holoubek, 13. M. Smola, 16. A. 
Soukupová, 18. a 78. F. Čermák, 
27. A. Jirásek, 29. J. Teřl, 38. J. Po-
lidar, 66. a 68. P. Capouch, 78. D. 
Kuchař
SK Petrovice – Nová Ves/Nový 

Knín 1:8 (1:3)

Branka Petrovic: 35. K. Elshahhat 

5. kolo okresního přeboru 
starších žáků sk. B
TJ Sokol Kamýk nad Vltavou – 

SK Petrovice 5:4 (2:4)

Branky: 9., 35. a 55. T. Folbrecht, 
51. M. Bartl, 63. M. Dopita – 15. 
a 29. Š. Sirotek, 22. a 39. J. Skalický

David Štverák

HC River Boys Zvírotice – Rumola 9:1 (2:0, 5:1, 2:0)
SEDLČANY Na zimním stadionu byl v sobotu 7. září zahájen nový, již dva-
cátý ročník dlouhodobého hokejového turnaje amatérských hokejistů, 
který se hraje o Pohár starosty Sedlčan. Po úvodním slavnostním buly, 
o něž se netradičně poblíž kabiny časoměřičů, a nikoliv ve středovém 
kruhu, postaral ředitel Sportovních areálů Sedlčany Pavel Bednář, se 
roztočil kolotoč pohárových utkání, který se zastaví až příští rok na jaře.

Kamarádi nezapomněli
Utkání mělo ještě jeden úvod, tentokrát pietní. Na přelomu letoš-

ního jara a léta po krátké těžké nemoci v nedožitých dvaapadesáti 
letech opustil tým Zvírotic jeho dlouholetý hráč Radek Kutiš. Chlap-
ci od vody ve středu hrací plochy na kovovou konstrukci zavěsili 
modrý dres a na člena týmu, který nosil číslo deset, zavzpomínal 
vedoucí zvírotických hokejistů, hráč Jan Řanda. „Součet skóre tohoto 

utkání bylo Radkovo číslo. Já jsem po skončení zápasu říkal klukům, 

proč nedali ještě desátý gól, který jsme určitě zaznamenat mohli, ale 

potom jsme si řekli, že celkový počet branek v utkání byl symbolický,“ 
připomněl Jan Řanda.

Čekalo se devět minut
Na úvodní gól nové hokejové sezóny se čekalo na poměry sedlčan-

ského turnaje poměrně dlouho, bez pěti vteřin devět minut. V té chvíli 
gólmana Petrovic překonal střelou z vrcholu kruhu střelou švihem Petr 
Tylich. Hned vzápětí přidal druhou branku favorita Jiří Chlasták, a to už 
se utkání začalo vyvíjet podle papírových předpokladů. Závěr třetiny se 
nesl ve znamení výrazné převahy hokejistů Zvírotic, které ale přidaly 
svůj třetí gól až po necelých třech minutách prostřední části hry. Jeho 
autorem byl opět Tylich. Už po další minutě se však dostala ke slovu 
i Rumola, když šikovnou střelou po ledě ze 
středu kruhu k tyči, která prošla gólmanovi 
pod nataženým betonem, snížil Pavel Šime-
ček na 3:1. Hned vzápětí zvýšil na 4:1 Ma-
xim Dudukin, pátý gól chlapců od vody při-
dal Vladan Křenek, šestý Miroslav Čermák 
a sedmý Petr Hlinka. Po odehraných třech 
minutách ve třetí třetině zvýšil na 8:1 Marek 
Slánský a na konci utkání dal razítko na jed-
noznačné vítězství Zvírotic Petr Tylich.

Další výsledky úvodního hracího dne 
soutěže: Štětkovice – Domino 5:7, Křepe-
nice – Kňovice 5:0.      David Myslikovjan

TJ Tatran Sedlčany – SK 
Poříčany 0:2 (0:0) 
SEDLČANY TJ Tatran Sedlčany přiví-
tal na svém hřišti v neděli 8. září v 5. 
kole fotbalového krajského přeboru 
v tabulce sedmé Poříčany. Sedlčan-
ský tým chtěl doma konečně zlomit 
sérii proher, opustit poslední místo 
tabulky a udělat 177 divákům, kteří 
si našli cestu na stadion, radost.

Domácí drželi proti Poříčanům 
poločasovou bezbrankovou remí-
zu. Ve druhém poločase ale přišel 
zlom. Po hodině hry odpískal roz-
hodčí Kamil Orálek penaltu. Bran-

kář Jan Jiráček byl na pokus Jana 
Makovského krátký – 0:1. V 74. mi-
nutě zvyšoval na 0:2 hostující hráč 
Luboš Dukay. Tatran se ani jednou 
gólově neprosadil a ze zápasu ode-
šel opět bez jediného bodu. 

Sestava Tatranu: J. Jiráček – 
Kouklík (60. Kdolský), Repetný, 
Říha, Štemberk (71. Sosnovec), Ha-
nuš, M. Krůta, L. Brotánek (K), M. 
Sirotek, Novotný, V. Lípa.

Tatran je po 6. kole v tabulce 
na šestnáctém místě s 0 body a skó-
rem 8:24. Další utkání hraje v sobo-
tu 14. září od 16.30 hodin na hřišti 
AFK Tuchlovice.        David Štverák

Fotbalové víkendové výsledky 
regionálních družstev

Penalta po hodině 
odstartovala zlom zápasu

Hokejisté Zvírotic poslali 
vítězství do nebe zesnulému 
kamarádovi

HODINÁŘSTVÍ 
Stanislava Pokorná
Havlíčkova 705, Sedlčany

Prodej šperků, 
hodinářského zboží, 

investičního zlata, 
šperků z perel 

a přírodních kamenů, 
baterií i do sluchadel...

Po-Pá 8-12 13-16, So 8-11
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O letošní dovolené v Krušných horách nás na ně-
kolik dní přepadla opravdu velká horka. Naštěstí 
jsme objevili jezero obklopené borovicovým le-
sem, v jehož stínu v blízkosti vody se vedra dala 
docela dobře přečkat.

Jeden den jsme k jezeru přišli krátce před 
polednem a byli jsme u něj téměř sami, jen 
na protějším břehu bylo možné slyšet a občas 
i zahlédnout majitele chatky stojící na vyvýše-
nině nad vodou.

V borovém hájku, který vydechoval silnou 
pryskyřicovou vůni a kterým povíval osvěžující 
větřík, bylo skoro rajsky. Takže když jsem zrov-
na neplaval v jezeře, chodil jsem bosý po lesíku 
a těšil se z toho, že jsem tak nalehko v plavkách 
a že se mě slunce a vítr a voňavý vzduch dotýka-
jí v takové zvlášť dokonalé harmonii. Až mě i ty 
plavky začaly tížit, začaly mi připadat nepatřičné 
vzhledem k volnosti, kterou jsem byl opojený. 
Ale řekl jsem si, že raději nebudu pohoršovat 
obyvatele chaty, kteří na nás měli skvělý výhled, 
a plavky jsem si na sobě nechal.

Po nějakém čase si na břehu nedaleko nás roz-
ložila deku žena jen o něco málo mladší než já. 
A chvíli po jejím příchodu mě malý syn nenápad-
ně upozorňoval: „Tatí, koukej!“ – „Jo, Ondrášku. 

Nekoukám, ale vidím!“

A viděl jsem, jak žena celkem bez rozpaků 
stáhla ze sebe svoje bledě modré letní šaty, pod 
kterými neměla na svém těle vůbec nic. Ani ty 
plavky. A říkal jsem si: „Ty jo! Přesně tohle jsem 

chtěl před chvílí udělat!“

A zatímco žena plavala schovaná pod hladi-
nou, začali k jezeru přicházet další lidé. Někte-
ří z nich se usadili kousek od místa, kde žena 
do vody vcházela. Bylo pak zajímavé pozorovat 
oči těch, kteří pozorovali vlnky jezera, ze kterých 
se před nimi náhle a nečekaně vynořovala ta sta-
tečná Venuše. Jedna paní byla scenerií jezera tak 
okouzlená, že si ji fotila mobilem. „Jéé! Promiňte!“, 

vykřikla omluvně, když se jí v záběru Venuše 
zrodila. „Klidně foťte. Mně to nevadí“, povzbuzo-

vala ji nahá žena. Paní mobil 
na chvíli odložila. Ale pak se 
k focení zase vrátila. „Kdybyste 

byla mužskej, tak nefotim. Ale 

vás si na fotkách nechám!“

Po té poznámce mě na ně-
kolik okamžiků zaslepil duch 
doby a zahlásil ve mně: „tak 

to je snad trochu genderově 

nekorektní!“ Ale naštěstí jsem 
brzy zase prohlédnul. A musel 
jsem uznat, že v tomhle přípa-
dě mi ta nevyváženost vlastně 
vůbec nevadí. 

Tomáš Míka Klein

Je to už nějaký čas, co jsem ne-
dobrovolně strávil týden v pří-
bramské nemocnici. Na pokoji 
jsem byl s dědou, který měl ná-
zory na svět často přesně opačné 
než já. Ale byl to hodný člověk. 
Měl rád život a lidi. A také jsme 
měli spoustu času si povídat.

Když se v televizi objevil pre-
miér Fiala, tak hned začal hudro-
vat, ani ho neposlouchal. Když 
Babiš, tak souhlasně přikyvoval, 
ale taky ho neposlouchal. Bylo 
mu naprosto jedno, co říkají. Měl 
je rozřazené jak postavy z pohá-
dek, ta je hodná, ta zlá. Jak se 
mají lidé pochopit a domluvit se, 
když se navzájem neposlouchají. 
V celém vesmíru neexistuje tako-
vá sada racionálních argumentů, 
která by dokázala změnit názor 
někoho, kdo se jednou emotivně 
rozhodl a dál už nepřemýšlí. 

Přitom nám oběma šlo přesně 
o totéž. Aby se naší zemi dařilo, 

aby se nám v ní dobře žilo, aby 
byla svobodná, bezpečná a krás-
ná. Jsem si jistý, že na tom by-
chom se shodli prakticky všichni. 
Tak proč je společnost v západ-
ních zemích tak rozdělená?

Je to nezodpovědností populi-
stických politiků. Hledají zkratky, 
rychlý a levný způsob, jak nabrat 
hlasy, aby získali moc. A u řady 
voličů toho lze dosáhnout přes 
šíření strachu, manipulováním 
a obelháváním. Místo tvrdé prá-
ce, odříkání a těžkých rozhodnutí 
někdo jiný nabídne nenáročnou 
procházku růžovým rozkvetlým 
sadem. Oč příjemnější je uvěřit 
tomu, že místo změny celého ži-
votního stylu stačí jednou denně 
jakási zázračná pilulka na hubnu-
tí, která všechno zařídí.

Populističtí politici budou 
vždycky lhát, dokud budou mít 
komu. Protože je to snadné. Je 
mnohem těžší a nepříjemněj-

ší říkat pravdu, co z ní vyplývá 
za úkoly a povinnosti, které ne-
odpracuje nikdo jiný než my. 
Jediným způsobem, jak vyhrát 
nad nezodpovědnými politiky, 
je vzdělávat, rozšiřovat rozhled 
a schopnost kritického myšlení 
u mladých generací. A to bude 
trvat celá desetiletí. Neexistuje 
žádná snadná cesta.

Na youtube se můžete podí-
vat, jak dělníci ČKD v roce 1989 
vypískali soudruha Miroslava 
Štěpána, když se je pokoušel 
po tisící oblbovat žvásty o děl-
nické třídě. Začali skandovat: 
„Nejsme děti!“ Komunisty, kteří 
naši zemi mravně i hospodářsky 
40 let devastovali, poslali, kam 
patří. Stále je však mezi námi 
dost plnoletých dětí s volebním 
právem, které přijímají lacinou 
propagandu stejně snadno jako 
opravdové děti pohádky.      

 Bohumil Vohanka

Krajské volby se poněkud podce-
ňují. Je chybné volit podle před-
volebních slibů stran a hnutí, kde 
některé míchají a zaměňují kom-
petence úřadů. Slyšíme dokonce 
i takový slib, že nám ANO vrátí 
vše, oč nás vláda okradla. I kdy-
by to byla pravda, krajské zastu-
pitelstvo, rada, ani hejtman nám 
se svými pravomocemi něco 
takového nemohou „vracet“. 
Ostatně, kdo nás okrádal formou 
neoprávněných dotací? 

Ve Středočeském kraji stálo 
období předchozí hejtmanky 

Jaroslavy Pokorné Jermano-
vé za zapamatování vzhledem 
k tomu, co všechno si ve funkci 
dovolovala. A pokud nás ta his-
torická paměť opustí, může se 
podobná ostuda, padající na hla-
vu voličů, snadno opakovat. 
Nyní Jermanová „za nás bojuje 
a nezradí“ jako europoslankyně. 
A možná i tam si také vymůže 
pro svého o patnáct let mladšího 
manžela kadeřníka nějakou hrač-
ku, jako byl tenkrát na kraji luxus-
ní automobil Superb… Ostuda, 
trapnost, zlodějna.

Současná hejtmanka Petra 
Pecková si je vědoma, že křeslo 
hejtmana vyžaduje tvůrčí práci, 
důstojnost v chování a ani zdání 
nějaké hamižnosti. Je vidět ten 
nebetyčný rozdíl vůči její před-
chůdkyni, jak v práci hejtmanky, 
tak samotného úřadu.

Krajské úřady toho pro náš 
spokojený život dělají opravdu 
hodně. Tak se pokusme, aby 
v těchto správách pro nás praco-
vali slušní a poctiví lidé. Volme 
s rozumem, poučeně a informo-
vaně.                     Vladimír Roškot

K O M E N T Á Ř

Jako voda a oheň

P O Z N Á M K A

Krajské úřady jsou pro náš život důležité

Z E  Z Á P I S N Í K U  ( 2 0 )

Léto opravdu 
rozmarné
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